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Van de voorzitter 
 
Op zaterdag 23 maart hebben we onze ALV gehouden. Voor mij, als voorzitter, was er een 
teleurstellende opkomst. Het aantal bezoekers kwam overeen met het aantal bestuursleden! 
Bij een volgende ALV mag de belangstelling hopelijk wel wat groter zijn, want als bestuur 
willen we graag verantwoording aan onze leden afleggen en gezamenlijk vooruitblikken. 
De gehouden digitale enquête laat duidelijk zien dat de regiodagen zeer op prijs worden 
gesteld en de nieuwsbrief zeer gewaardeerd wordt. Wij zullen beide in 2024 dan ook 
voortzetten. In onze volgende nieuwsbrief informeren wij u over plaats en tijd. In de 
nieuwsbrieven is ook ruimte om  korte persoonlijke succesverhalen van docenten te 
vermelden; om zo collega’s ideeën aan te reiken. 
De samenstelling van het bestuur is sinds de afgelopen ledenvergadering gewijzigd  daar we 
afscheid genomen hebben van Ans Corts. Tijdens het afscheid hebben we even stilgestaan bij 
de door haar, gedurende vele jaren,  geleverde bijdrage aan onze vereniging en dan met 
name de periode na het overlijden van onze vorige voorzitter, waarin zij de continuïteit heeft 
veiliggesteld. Hiervoor alsnog onze dank. Als nieuw bestuurslid is benoemd de heer Cees 
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Henriks, nu nog docent in opleiding. Een korte persoonsbeschrijving vindt u elders in deze 
nieuwsbrief. 
Als VBD hebben wij met veel waardering gekeken naar het initiatief van Rob Stravers. Het 
aanbieden van de gratis digitale bridgecursus heeft in Nederland in ieder geval een aantal 
belangstellenden voor de bridgesport opgeleverd. Het zou ook zomaar een aantal 
aanmeldingen kunnen opleveren voor de beginnerscursussen in september a.s. 
Op onze website is ruimte voor het plaatsen van PowerPointpresentaties. Wij denken daarbij 
aan additionele presentaties, die extra info kunnen verstrekken en de reguliere PowerPoints 
van de bekende lesmethodes kunnen aanvullen. Het uploaden van een PP-presentatie op 
onze website kan via ons bestuurslid en webmaster Marcel Bergshoeff 
(marcelbergshoeff@outlook.com) 
Graag maak ik u nogmaals attent op het plaatsen van bridgecursussen op de NBB-site. De 
relevante info kunnen docenten zelf op onderstaande wijze aanleveren. Hierbij de directe link 
naar de stap-voor-stap handleiding: 
https://clubsites.bridge.nl/app/uploads/2023/04/handleiding-cursus-aanmaken.pdf 
Tot slot wens ik u namens het bestuur een goed en gezond resterend 2024, waarbij we als 
VBD een bijdrage weten te leveren aan onze mooie bridgesport. 
Wim Kemps, voorzitter 
 
Introductie Cees Hendriks 
Cees Hendriks, 65 jaar, geboren in Veghel, gehuwd met Gianne Hurks, 3 zonen en 2 
‘cadeau’dochters van Gianne. Opgegroeid als oudste zoon in een gezin met 9 kinderen in 
Veghel. 
Na 1,5 jaar werkzaam te zijn geweest bij de importeur in 1981 gestart in Veghel met een 
eigen autobedrijf als dealer voor Mercedes-Benz personenwagens, genaamd ASV 
Automobielbedrijven BV.  
Sinds 2005 een relatie met Gianne Hurks uit Eindhoven, vandaar ook verhuisd naar Eindhoven 
en nog steeds daar woonachtig. 
Vorig jaar bij het bereiken van de 65-jarige leeftijd heb ik de taken overgedragen aan zoon 
Jorg en daardoor meer tijd gekregen voor andere leuke dingen zoals golf, bridge, leuke reizen 
en genieten van de kinderen en kleinkinderen. 
Vroeger, opgegroeid in een groot gezin, op het internaat gezeten waardoor ik al op jonge 
leeftijd in aanraking ben gekomen met diverse kaartspelletjes en ik ook echt een 
‘spelletjes’mens geworden ben. 
Na de kennismaking met Gianne in 2005 kwam ik in aanraking met het bridgespel en ben ik in 
de loop der jaren enigszins ‘verslaafd’ geraakt zonder echt tijd te hebben gehad om lid te 
worden van een bridgeclub. 
Dan volgt het pensioen en las ik puur toevallig dat de NBB een cursus bridgedocent opstartte. 
Gezien de mogelijke tijd die ik kreeg leek me dit een interessante cursus om te gaan volgen, 
zeker ook omdat het bridgespel me interesseert en ik het ook leuk vind om bij anderen de 
interesse op te wekken het spel te leren. 
Tijdens het volgen van de opleiding via mijn stageplaats in aanraking gekomen met Wim 
Kemps, voorzitter van de Vereniging voor Bridge Docenten. Wim heeft me overgehaald om 
plaats te nemen in het bestuur, waarna ik tijdens de laatste ALV ben ‘geaccepteerd’. 
Ik hoop hierin mijn bijdrage te kunnen leveren en tevens te ondersteunen dat het bridgespel 

in Nederland meer, maar vooral ook jongere mensen, kan enthousiasmeren om te starten 



met het mooie kaartspel. Het geeft veel ontspanning, je leert er nieuwe mensen kennen en 

vooral: “het houdt de geest jong.” Cees Hendriks 

Punten uit onze ALV 
-Financiële resultaten 2023: Na de presentatie van de cijfers door onze penningmeester,   
  Eddie Gnirrep, en de bevindingen van de kascontrole kon het boekjaar 2023 worden   
  afgesloten. 
-Regiodagen: Het weer in het leven roepen van de regiodagen is succesvol verlopen, mede 
  door de masterclass, waarvoor dank, gegeven door ons bestuurslid Heleen Barendrecht. 

Ook het collegiaal uitwisselen van ervaringen werd zeer gewaardeerd. Helaas viel het aantal 
  bezoekers nog wat tegen, maar kijkend naar de uitslag van de gehouden digitale enquête 
  gaan we hier zeker mee door. De geplande tijd hiervoor zal wat worden uitgebreid en voor  
  een eenvoudige lunch wordt gezorgd. Vanuit het bestuur zoeken we nog geschikte, 

verspreid over het land liggende locaties, zodat onze leden op ‘in onze ogen’ bereisbare 
afstand kunnen deelnemen. Het betreft een viertal bijeenkomsten. Op het moment dat de 
aanmeldingen bekend zijn, zullen wij de betreffende groep de deelnemerslijst verstrekken, 
om samen reizen te vergemakkelijken. Qua locatie zullen wij proberen rekening te houden 
met parkeermogelijkheden. 
-Contacten met de NBB: Als VBD-bestuur hebben wij goede contacten met de NBB en  

  hebben we onlangs kennis mogen maken met Jeroen van der Lee. Hij is speciaal parttime  
  aangesteld om de, door NOC/NSF vereiste kwalificatiestructuur, vorm te geven. Voor ons als 
  VBD kijken we uit naar de wijze waarop onze leden daarin geplaatst kunnen worden.  
  We zijn dan ook nieuwsgierig naar het vervolgoverleg hierover. 

 

 
Didactiek 

.                                     Heleen Barendregt   
                                                             

Het geven van goede, positieve feedback is van onschatbare  
waarde bij je bridgelessen! 

 
 

Op de vraag wat belangrijk is bij het geven van goede bridgelessen, zijn veel antwoorden 
mogelijk. Elke bridgedocent zal daar een eigen mening over hebben, afhankelijk van zijn of 
haar ervaringen en inzichten. Over een aantal dingen zijn we het gelukkig eens: elke 
bridgedocent moet een gedegen kennis hebben van het bridgespel en elke docent moet over 
een aantal belangrijke didactische vaardigheden beschikken. 
De laatste decennia is er veel onderzoek gedaan met betrekking tot de vraag “Wat werkt Wel 
en wat werkt Niet bij lesgeven?” 
Prof. John Hattie (Auckland University, Nieuw-Zeeland) is heel bekend geworden vanwege zijn 
mega-analyses om uit te zoeken wat het allerbelangrijkste is bij succesvol lesgeven. Dat was 
niet de hoeveelheid vakkennis van de docent, het was ook niet het goed en glashelder 
kunnen uitleggen van complexe theorie.  
Maar persoonlijke eigenschappen en bepaalde sociale vaardigheden gingen met de eer 



strijken! Goed contact met de leerlingen is echt de belangrijkste factor bij het geven van goed 
onderwijs! Dus betrokkenheid, respect, vertrouwen’(dat de leerling het kan), empathie en 
meer. De leerling moet zich gezien, gewaardeerd en gesteund voelen door de docent.  
 
Alles draait om de positieve beleving van degene die leert! 
 

“De leergerichte leraar heeft warmte, vertrouwen,  
empathie en een positieve houding”. 

                                                     John Hattie, uit: ‘Leren zichtbaar maken 
 

Eén van de meest effectieve methoden om dit te bereiken is het geven van goede positieve 
feedback. Voor bridgedocenten is feedback geven tijdens het spelen van de oefenspellen een 
prima moment. Goede feedback moet aan een aantal belangrijke voorwaarden voldoen om 
het gewenste effect te bereiken.  
Hieronder vind je een aantal do’s en don’ts voor het geven van positieve feedback. 

DO’S 
- Formuleer je feedback zo dat je het zelfvertrouwen van je cursist versterkt. 
- Leg meer en vaker nadruk op wat goed is gegaan dan op wat er verkeerd ging. 
- Geef je feedback op het juiste moment (wat er op dát moment aan de hand is). 
- Richt je feedback altijd op de taak waar de cursist mee bezig is. ‘Dat heb je prima 

gedaan: eerst naar de dummy en dan naar de vork in je hand spelen om te snijden’ of 
‘Heel goed dat je ziet dat je een introever kan maken in de dummy!’ 

- Laat al je cursisten regelmatig aan de beurt komen voor jouw feedback. 
 

DON’TS 
- Geef geen ‘lege’ feedback, zoals ‘Goed gedaan!’, ‘Ga zo door’ of ‘Geeft niet dat je 

down bent gegaan, volgend spel beter’. Vertel altijd ‘wat, hoe en waarom’. 
Bijvoorbeeld: ‘Goed gedaan, dat je ervoor koos om het Aas en de Heer te spelen in de 
troefkleur, dat biedt de meeste kans om de Vrouw te ‘vangen’ als je zelf met dummy 9 
troeven hebt!’ of ‘Prima dat je die laatste hoge troef hebt laten zitten bij de 
tegenpartij, want die maken ze toch wel!’ 

- Leg niet teveel nadruk opgemaakte fouten. 
- Geef geen feedback die gericht is op persoonlijke eigenschappen (intelligent zijn, 

talent hebben, slim zijn e.d.). 
 

Wanneer je slim en goed wordt genoemd als alles lukt, 
waar ben je dan als het misgaat? 

Geef groei-feedback-Platform mindset.nl 

 
Als feedback goed wordt gegeven komt er in het brein van de cursist het stofje ‘dopamine’ 
vrij. Dit is een hormoon, dat ook wel het gelukshormoon wordt genoemd. Dopamine 
ondersteunt zowel de motivatie, als het leervermogen en de werklust. Dit is uiterst 
belangrijk. 
Ook ‘vraag- en antwoordspel’ en veel andere werkvormen kunnen, als je het goed begeleidt, 
het zelfde (dopamine) effect hebben. 
Uiteraard blijft vakkennis heel belangrijk. Je moet de ‘ins en outs’ van je onderwerp heel goed 
kennen. Ook didactische vaardigheden zijn een absolute ‘must’ om van een les een succes te 
maken.  



 
Houd echter altijd in gedachten dat het allerbelangrijkste doel voor jou als docent NIET is dat 
je cursisten goed leren bridgen, maar WEL dat dat ze met plezier en zelfvertrouwen hun 
verdere leven zullen genieten van het bridgespel. Positieve feedback kan enorm helpen dit 
doel te bereiken.  

VEEL SUCCES MET FEEDBACK IN JE LES! 
 

 
 

Van de leden 

 
Ik heb een aanbieding voor een dupliceermachine ABCD4. Vijf jaar garantie op het 
mechanische gedeelte en twee jaar op de minicomputer. 
Prijs € 2.500. Inlichtingen: André van Herel (06-15115388) 

 

 

Adverteerders 
 
Wij verheugen ons telkens weer op de belangstelling van diverse adverteerders, zowel voor 
onze website als voor onze Nieuwsbrief. Wij zijn deze adverteerders zeer erkentelijk voor hun 
bijdrage en vragen onze leden en donateurs hierbij de website van deze bedrijven te 
bezoeken om te zien welke diensten en producten zij aanbieden en waar mogelijk van deze 
diensten gebruik te maken. 
Nieuwe adverteerders: Bridge-gerelateerde bedrijven of evenementen, inclusief leden/ 
donateurs die op onze website willen adverteren, kunnen contact opnemen met onze 
secretaris, Janny vd Vloet via secretariaat@bridgedocent.nl 
 

 
 Heeft u vragen over deze nieuwsbrief dan kunt u zich wenden tot de redactie (info@bridgedocent.nl) 

De Vereniging van Bridgedocenten is opgericht in 1991 
De VBD telt circa 300 leden. Voor meer informatie zie onze website bridgedocent.nl 
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